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Podrška Starčevu za dalji razvoj
    - Starčevo ide u dobrom pravcu i  treba tako da nastavi. Podršku će od mene, kao
gradonačelnika i vlasti, imati uvek, oko bilo čega što je održivo i realno    

   Na mestu gradonačelnika Pančeva ste od nedavno. Kakvi su vam prvi utisci i šta su
Vam neki prvi planovi na toj poziciji? Koji su najvažniji kratkoročni, a koji dugoročni
ciljevi nove gradske vlasti? 
   - Poznato je da sam na mesto gradonačelnika imenovan 20. juna i da je za taj  vremenski
period do ove poslednje sednice održane 17. jula funkcionisao stari saziv Veća, tako da sam ja
nepunih mesec dana imao dovoljno vremena da skeniram celu sitauciju i u Gradskoj upravi i
sve probleme koji opterećuju Grad Pančevo. Taj vremenski period sam iskoristio u te svrhe. Bilo
je i problema koje smo rešavali u hodu. Na samom početku sam dao sve od sebe da izvučem
maksimum ne samo od sebe već i od svojih saradnika, da formiram početni tim koji će biti uz
mene i koji će me pratiti u daljem radu kao gradonačelnika. To su bili neki kratkoročni ciljevi. Za
šefa kabineta sam postavio Slađanu Feratović, diplomiranog pravnika i za pomoćnika
gradonačelnika Božidara Brajera kojeg je moja stranka smenila u decembru prošle godine s
mesta pravobranioca tako da je on sad pomoćnik gradonačelnika. To su izuzetno kvalitetni ljudi
bez kojih ne bih mogao na pravi način da funkcionišem kao gradonačelnik. U celoj našoj koaliciji
koja trenutno čini ovu vladajuću većinu postavili smo nekoliko dugoročnih ciljeva. Jedan od tih
biće prioritet da ekonomski podignemo grad i da stvorimo uslove kako bi se otvorila nova radna
mesta u gradu Pančevu s obzirom da je postojeća privreda puna što se tiče radnih mesta. Tu
ne treba očekivati nova zapošljavanja. Mi imamo 12.007 lica na birou i moramo da mislimo na
naše sugrađane koji nemaju posao. Naš prioritet neće biti šminkanje ulica već stvaranje uslova
da privučemo investicije. Kada stvorimo uslove otvaraju se nova radna mesta, samim tim se i
gradski budžet dodatno puni. Drugi prioritet biće borba protiv korupcije i privrednog kriminala u
Pančevu, zato što mi moramo to da zaustavimo kako bismo mogli da idemo napred. U tom
smislu preduzeo sam već određene korake.  

   Na Skupštini  održanoj 17. jula izabrani su članovi Gradskog veća. Da li je time
zaokružen tim vaših saradnika? Šta očekujete od ljudi u Veću u narednom periodu i kako
će izgledati njihov rad?
   - Svedoci ste da je ovo jedna velika koalicija koja je napravljena tako što smo formirali vlast sa
strankama koju tu vlast danas čine. Doneli smo političku stabilnost Pančevu. To je dobar signal i
za investitore. U Veću imamo 11 članova, trudili smo se da u njega uđu stručni ljudi. Od njih
dvoje su nestranačke ličnosti, jedna na kvoti DS, a druga na kvoti SNS. Pri formiranju Gradskog
veća hteli smo da izvučemo maksimum, da pravi ljudi dođu na prava mesta. Od članova Veća
očekujem da postanu lideri i da vode sekretarijate na pošten i častan način u interesu Grada i
građana.  

   Kako ocenjujete novu koaliciju, pogotovo sada nakon mesec dana zajedničkog rada?
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Mogu li građani opet očekivati neka međusobna ucenjivanja i destabilizaciju vlasti ili je
tome stavljena tačka?
   - Tome je stavljena tačka. Nakon izbora u maju prošle godine, koalicija koja je činila vladajuću
većinu u tom periodu imala je tesnu većinu u lokalnom parlamentu. Od 70 odbornika činilo je 37
ili 38, tako da je svako mogao da ucenjuje. I neka grupa i pojedinci i manje stranke, mogli su da
ucenjuju vladajuću većinu kako bi ostvarili neki svoj lični interes. To sada više nije moguće, zato
što od 70 odbornika imamo 58 i ko god bude nezadovoljan u ovoj vladajućoj većini može
slobodno da izađe napolje, s tim što mi nemamo tako bahat stav prema tom pitanju. Od samog
početka, prilikom formiranja ove vladajuće većine, vlada izuzetno jedinstvo. Mislim da su svi
svesni u kakvom se stanju Grad nalazi i od samog početka se vrlo odgovorno i tolerantno
ponašamo. Tako je ostalo do današnjeg dana. Rekao sam da ću smatrati sebe lično
odgovornim ukoliko dođe do nekog neslaganja u ovoj vladajućoj većini, odnosno učiniću sve da
harmonizujem odnose i da to bude u korist i građana i Grada Pančeva.  

   S obzirom da koalicija okupljena oko SNS ima većinu i u Gradskom veću i u Skupštini,
mogu li građani očekivati da će se sve ono što je u njihovom interesu brže i lakše
usvajati i sprovoditi?
   - Videli ste, i ova poslednja sednica Skupštine koja je imala više od 100 tačaka, da je prošla
za svega nekoliko sati, tako da postajemo izuzetno operativni što je dobro. Nema jalovih
diskusija. To ne znači da kvalitet neće biti zastupljen. Mislim da je ovo što se desilo u Pančevu
recept i za Pokrajinu i za Grad Beograd i za celu Republiku i da mora da dođe do ukrupnjavanja
političkih činilaca na nivou cele Republike. Pre 90-ih godina smo imali jednopartijski sistem, pa
smo devedesetih godina ušli u period kada je došlo do kulminacije u stvaranju novih političkih
stranaka gde se formiralo možda i više od 50 stranaka na celoj teritoriji Republike a i Grada. Mi
iz tih problema ne možemo ni dan danas da se izvučemo. Ako stabilne demokratije na Zapadu
imaju tri četiri stranke i odlično funkcionišu ne vidim zašto i Srbija odnosno Pančevo ne bi na isti
način funkcionisali.  

   Na koji konkretan način mislite da je moguće obezbediti nove investicije i nova radna
mesta? 
   - Pančevo nije kao ostali gradovi ili opštine, na odličnom je geostrateškom položaju tako da bi
mi trebalo samo da stvorimo uslove, a investitori će sami doći. Pančevo se nalazi na dve plovne
reke, Dunav i Tamiš, imamo dve luke, jedna u sklopu Azotare, druga Luka Dunav, blizina
Beograda. Centar Pančeva - centar Beograda je petnaestak kilometara tako da, Beograd je
ipak glavni grad Republike, centar moći, centar novca. Mi hoćemo da napravimo sponu sa
Beogradom kako investitori koji bi sutra došli u Beograd, ako oni ne mogu da ih prihvate, da
dođu u Pančevo zbog izuzetne blizine. Imamo odlične saobraćajnice, nalazimo se na
međunarodnom putu za Rumuniju. Pančevo je u južnom delu Banata, koji je karakterisan kao
poljoprivredno područje, tako da mi imamo idealne uslove, samo moramo da se uzmemo u
pamet i da budemo operativni, da stvorimo jedno jedinstvo, političku stabilnost i verujte mi da
ukoliko budemo tako radili da ćemo vrlo brzo Pančevo podići na noge i da će postati jak
industrijski centar kao što je nekada bio.  

   Koje već donete odluke Grada ili gradskih institucija bi trebalo menjati i zašto? 
   - Mi smo, recimo, neke većničke resore smatrali da treba da rastavimo a neke da spojimo.
Tako smo u prošlom periodu imali većnika za poljoprivredu, a posebno je bio većnik za selo i
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ruralni razvoj. Sad smo to mesto u veću objedinili u jedno, s tim što to ne znači da smo
marginalizovali tu problematiku i stanovnike u naseljenim mestima. Čak smo i pojačali taj deo,
zato što sam ja od četiri pomoćnika gradonačelnika, jednog uzeo da bude isključivo za selo i
ruralni razvoj. Time hoćemo da damo na važnosti kako stanovnicima Starčeva tako i
stanovnicima svih ostalih naseljenih mesta, da se razvijaju u pravom pravcu i da ne budu
zapostavljeni.  

   Da li se, kao gradonačelnik, zalažete za neke stavove sa kojima se ne slažu vaše
stranačke kolege? Ako ih ima, kako će Te to prevazići?
   - Pripadam Srpskoj naprednoj stranci koja me je i postavila na mesto gradonačelnika. SNS je
jaka, velika i dobro organizovana stranka sa velikim demokratskim kapacitetom. Kao i u drugim
strankama, tako i u SNS postoje različita mišljenja i različiti stavovi povodom raznih kadrovskih
rešenja. Tako je bilo i ovog puta, s tim što sam učinio sve da postavim, ono što je bilo do mene,
prave ljude na ključna mesta. U SNS o svemu odlučujemo demokratskim putem i ja kao
kandidat na ovo mesto sam došao nakon demokratskih izbora koje smo sproveli u našoj stranci
3. aprila kada sam između tri kandidata za mesto gradonačelnika većinom glasova izabran.
Glasanje je bilo tajno kako ne bi došlo do nekakvog lobiranja i prošao sam u prvom krugu. Na
isti način donosimo i ostale bitne odluke i za stranku i za kadrovanje i za sam Grad o pravcima
razvoja grada.  

   Najavili ste, pri samom stupanju na funkciju, da neće biti novih zapošljavanja u
javno-komunalnim preduzećima. Zbog čega? Hoće li se ta odluka vremenom ipak
promeniti?
   - Došli smo do jedne tačke, to nije samo u poslednjih godinu dana, gde je već duži niz godina
dupliran i značajno povećan broj zaposlenih u skoro svim preduzećima javnim i komunalnim čiji
je osnivač Grad Pančevo. Neka preduzeća su probila masu za plate, neka su planom i
programom probila broj zaposlenih tako da smo došli do jedne tačke kada će sistem u tim
preduzećima i u celom gradu ili da pukne ili ćemo da se ponašamo odgovorno i da zaustavimo
to pucanje. Nisam imao drugog izbora. To je bila prva mera, da zaustavim dalje zapošljavanje,
jer je poznato da u takva preduzeća niko nikada nije došao putem nekog konkursa i preko
Biroa, već se uvek neko u takvim sistemima zaposlio preko neke veze, bila to stranačka ili neka
druga veza. Da ponovo ne bi došlo do toga rešio sam da podvučemo crtu i da krenemo nešto
ozbiljno da radimo. To ne znači da preduzeća koja recimo, kao “Higijena“ imaju pogon čistača,
ili “Zelenilo“ kosače, ili “Grejanje“ recimo varioce, da ukoliko im je potrebno recimo tri četiri
čistača ili jedan varioc, da ćemo mi sad da imamo tvrd stav i da kažemo - ne može. LJudi koji
obavljaju osnovnu delatnost za neku firmu, ukoliko ima potrebe za takvim kadrovima, mi ćemo
gledati da popunimo to, ali ne preko stranaka nego putem javnog konkursa i putem Nacionalne
službe. Na jedan pošten i častan način će se ljudi zapošljavati. Što se tiče administracije, ima ih
mnogo i tu bi trebalo da dođe do prirodnog odliva, da ljudi krenu da odlaze u penziju. Ko god je
ispunio jedan uslov, a nije na ključnom mestu gde firma ne može bez njega treba da ode u
penziju i da time polako rasterećujemo pritisak vezan za broj zaposlenih u javnim preduzećima. 

   Budžet grada ove godine se slabije puni. Kako je doneta odluka kojih se to investija
Grad mora odreći?
   - U maju mesecu smo se susreli sa jednim problemom. Nenajavljeno, vrlo brzo donet je
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Zakon po kom na procenat od dela zarada  koji je išao lokalnim samoupravama je značajno
smanjen. To u ciframa znači, pošto se taj zakon primenjuje od 1. juna ove godine, 300 miliona
dinara novca manje od planiranog za ovu budžetsku godinu. Imamo problem i sa ATP-om gde
su oni rebalansom tražili još 285 miliona dinara i naša procena je da će možda za ATP trebati
još 50 do 60 miliona do kraja godine kako ATP ne bi stao. Što se tiče poreza na neisplaćene
zarade radnika koji  ATP mora da plati, tu je došlo do iznenadnih problema. Poreska uprava je
htela da blokira račun ATP-u. Dug taj ATP-a prema Poreskoj upravi iznosi 34 miliona dinara i mi
to moramo da platimo putem reprograma na 12 rata. U toku je realizacija tog reprograma.
Imamo rupu u budžetu od planiranog od preko 600 miliona dinara, to je veliki problem i to može
samo da se nadoknadi tako što će investicije koje su planirane u Pančevu, biti značajno
smanjene. Još nije tačno definisano koje će to investicije biti. To su neke stvari koje su nas
zadesile u poslednjih mesec dana. Videćemo još, ali sve one nebitne stvari, odnosno ne
moramo da menjamo neke bankine sada i da rekonstruišemo ulice, to ćemo ostaviti za neki
naredni period kada bude novca. Prioritet nam je opremanje jedne industrijske zone, da rešimo
pravno imovinske stvari, da uradimo projektno-tehničku dokumentaciju, da infrastrukturno i
komunalno opremimo tu zonu kako bi investitori došli kako bi otvorili nova radna mesta. To ne
znači da nećemo raditi ulice, ali to neće biti u obimu koji je planiran.   

   Kako ocenjujete stanje u pančevačkim selima u odnosu na Grad? 
   - Katastrofalno. Naša sela su izuzetno zapuštena. Nisam srećan zbog toga. Moramo da
učinimo sve da podignemo sela i oživimo ih. Pogrešno mišljelje vlada da se svi stanovnici u
selima bave poljoprivredom. To nije tačno. Dosta ljudi radi i u fabrikama, neki ljudi su
nezaposleni, neki se bave poljoprivredom. Mi moramo da učinimo sve da podignemo sela i da
ona profunkcionišu, da ljudi u njima vode kvalitetan život i da imaju egzistenciju i perspektivu.  

   Da li zadovoljni razvojem Starčeva, s obzirom da je jedno od mesta koje, slobodno se
može reći, “odskače“ u odnosu na ostala naselja?
   - Eto koliko je bitno kada imate osobu koja vodi računa o Starčevu, poput Petra Andrejića koji
se, što se tiče Starčeva, domaćinski  poneo prema razvoju tog mesta. Mislim da je to čovek koji
ima dobru energiju, koji dobro radi i dobro misli za Starčevo. U prilog tome govori i podrška
stanovnika Starčeva dugi niz godina na izborima. Starčevo ide u dobrom pravcu i  treba tako da
nastavi. Podršku će od mene, kao gradonačelnika i vlasti, imati uvek, oko bilo čega što je
održivo i realno, ali bićemo vam na raspolaganju da nastavite sa razvojem kakav je bio i do
sada.  

   Koji su Vam planovi do kraja godine na polju unapređenja života u pančevačkim
naseljima?
   - Imamo većnika i Sekretarijat za poljoprivredu, selo i ruralni razvoj. Uzeo sam i pomoćnika
gradonačelnika za selo i ruralni razvoj. Akcenat će biti na tome. Gledaćemo da sve probleme
otklanjamo korak po korak. Lako je nešto razbiti, kad treba da se sastavi potreban je duži
vremenski period. Ne možemo da napravimo nešto spektakularno za nekoliko meseci, ali
možemo da idemo ka tome da podignemo sela da ljudi u njima kvalitetnije žive.
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